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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Tiistai 7.5. 2024 klo 18–19.06 

Paikka  Kaupungintalo, kaupunginhallituksen huone, Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

 
Maija Aatelo, puheenjohtaja  
Antti Sinisaari  
Håkan Westerholm 
Jorma Kiljunen  
Kirsti Nuotio 
Leena Ongley 
Matti Lehesniemi, etäyhteydellä 
 
Birgitte Emeleus 
Hilkka Reinivuo 
Seija Koponen 
Tarja-Tuulikki Turpeinen, varajäsen 
 
Laura Aikomus, kokouksen sihteeri 
Tarja Skytz, tulkki 
Emma Holmsten, tulkki 
 
 
Johanna Aaltonen 
Mari Tammisaari 
Axel Sundholm, varajäsen 
Maija Eklöf 
 

  

 
38. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17:56.  
 

39. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
40. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin yksimielisesti Håkan Westerholm ja 
Jorma Kiljunen. 
 

41. Esityslistan hyväksyminen 
Lisättiin vammaispalvelulain muutoksista lausuminen kohtaan Muut 
asiat. Esityslista hyväksyttiin. 
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42. Presidentinvaalit ja Eurooppa vaalit / Keskusvaalilautakunnan sihteeri Johanna Päivärinta 

 
Keskusvaalilautakunnan sihteeri Johanna Päivärinta oli kutsuttu 

kokouksen vieraaksi. Päivärinnan ollessa estynyt kokouksen 

sihteeri Laura Aikomus pyysi vaaleihin liittyviä ehdotuksia 

vammaisneuvostolta. Aikomus järjestää keskusvaalilautakunnan 

kokouksia. 

 

 Puheenjohtaja nosti esille, että nyt hankitut esteettömät 

äänestyskopit eivät todellisuudessa ole esteettömiä. 

Äänestyskoppiin ei mahdu pyörätuolia käyttävä eikä avustaja niin, 

että vaalisalaisuus säilyisi (kopit ovat niin sanotusti verhokoppeja). 

Esteettömien äänestyskoppien hankinnasta tulisi keskustella 

vammaisneuvoston kanssa. 

 
 

43. Edellisen kokouksen päätökset  

   
Terveiset Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 

Edellisen kokouksen asiat käytiin läpi, ei lisäyksiä. 

 

Terveiset kuljetuspalvelun asiakasraadista  

Vammaisneuvostossa keskusteltiin edelliseen kokoukseen liittyen 

siitä, ketkä ovat oikeutettuja kuljetuspalveluihin. Jäsen Westerholm 

nosti esille, ettei esimerkiksi kuulovammaisia aina huomioida 

kuljetuspalveluiden tarvitsijoina.  

 
44. Uudenmaan vammaisneuvosto 

Uudenmaan vammaisneuvostosta ei ole uutta tiedotettavaa. Asia 
merkittiin tiedoksi.   

 
45. Terveiset Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 

Palvelujen järjestäminen -lautakunta kokoontuu huomenna. 
Asialistalla mm. VPL/SHL-lakien mukaisten kuljetuspalvelujen 
toimintaohje. Asia merkittiin tiedoksi.  
 
Hyvinvointialueen vammaisneuvoston pöytäkirjat ovat luettavissa: 
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-
nuorisovaltuusto/  

 
46. Terveiset kuljetuspalvelun asiakasraadista 

Jäsen Tammisaaren ollessa estynyt, asiasta ei ole uutta 
tiedotettavaa vammaisneuvostolle. 
 
 

https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
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47. Muut asiat  

• Palaute kirjaston tilaisuudesta 
Vammaisneuvosto keskusteli kirjastolla järjestetystä 

tilaisuudesta. Kirjasto oli huomioinut hyvin esteettömyyden ja 

kuulorajoitteet tilaisuuden järjestelyissä. Tilaisuuden 

keskustelu oli aktiivista, josta vammaisneuvosto esitti kiitokset 

Maija Eklöfille ja muille järjestelyihin osallistuneille. 

Keskustelussa todettiin myös, että mediassa tilaisuus on 

valitettavasti näkynyt tapahtuman jälkeen varsin huonosti. 

 
• Tulevat tapahtumat 

 
o 8–9.6 Porvoon päivät  
Tilaisuuden järjestämiseen vaadittavia resursseja ei ole 

riittävästi, joten vammaisneuvosto päätti yksimielisesti, 

että tapahtumaan ei tänä vuonna osallistuta. 

 
o 3.12.2024 Kansainvälinen vammaistenpäivä  
Vammaisneuvosto päätti yksimielisesti siirtää asian 

seuraavaan kokoukseen. 

 

o Tutustuminen Nimbus-taloon 

Vammaisneuvosto päätti yksimielisesti siirtää asian 

seuraavaan kokoukseen. 

 

o Vammaispalvelulain uudistus 

Puheenjohtaja kertoi vammaisneuvostolle 

vammaispalvelulain uudistuksesta. Uuden lain 

voimaantulo on eduskunnan päätöksellä siirtynyt 

ajankohtaan 1.1.2025. Nyt lausuttavana on ehdotus lain 

soveltamisalan uudeksi muotoiluksi. Vammaisjärjestöt ovat 

huolissaan, sillä soveltamisalaa ollaan voimakkaasti 

rajaamassa niin, että vammaispalvelun työntekijöiden 

harkintavalta lisääntyy palveluiden järjestämisestä ja 

sosiaalitoimen painopistettä kasvatetaan. Jatkossa siis 

uudistus voi toteutuessaan vaikuttaa niin, että 

vammaispalveluiden ulkopuolelle saatetaan rajata 

aiempaa enemmän palveluita ja palvelun käyttäjiä. 

 

Jäsen Westerholm nosti esille huolen kuurojen 

työllistymiseen liittyen. Vaikeuksia on esimerkiksi valtion 

tukien ja osa-aikaisen työn yhdistämisessä. 

Vammaisneuvostossa keskusteltiin jäsen Nuotion ja 
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Reinivuon aloitteesta myös työnantajien asenteista 

rekrytoinneissa. 

 

Puheenjohtajan johdolla keskusteltiin ministeri Orpon 

hallituksen puutteellisesta kokonaisvaikutusten arvioinnista 

uudistuksia tehdessä. Leikkausten kohdistuminen on ollut 

epätasavertaista ja palveluiden hakeminen osalle 

käyttäjistä vaikeaa. 

 
Vammaisneuvosto päätti yksimielisesti lausua 

vammaispalvelulain soveltamisalan muutoksesta. 

Lausunto hyväksytään sähköpostitse. Työryhmään 

valittiin Matti Lehesniemi, Johanna Aaltonen, Antti 

Sinisaari ja Maija Aatelo. Lausunto laaditaan ensi viikon 

aikana. 

 

o Esteettömyys rakentamisessa 

Jäsen Sinisaaren aloitteesta vammaisneuvosto keskusteli 

esteettömyyden toteutumisesta rakentamisessa. 

Rakentamisessa ja rakennusten lopputarkastuksissa tulisi 

huomioida aina esteettömyys, mutta tämä toteutuu 

edelleen heikosti. Asia päätettiin yksimielisesti nostaa 

esille ao. viranhaltijan vierailulla. 

 

o Kaupungin järjestämät tapahtumat 

Vammaisneuvosto päätti jäsen Lehesniemen aloitteesta 

yksimielisesti esittää, että kaupunki järjestäisi 

aktiivisemmin tilaisuuksia vammaisille ja ikäihmisille 

(esimerkiksi tanssitapahtumia). 

 

• Mahdollisia vierailijoita tuleviin kokouksiin: 
 

o Kirkkoherra Pontus Salmi 5.6. 
o Liikuntapalveluiden päällikkö Marjo Rantala 5.6 
o Itäuudenmaan hyvinvointijohtaja Max Lönnqvist 
o Porvoon uusi kaupunginjohtaja 11/2024 
o Kunnossapitopäällikkö Keijo Lehtikangas 
o Näyttelytuottaja Iina Wahlström, Porvoon Museo 
o Kaupunkisuunnittelupäällikkö Jarkko Lyytinen 
o Esteetön rakentaminen / Anne Rihtniemi-Rauh 
o Kulttuurituottaja Thomas Weissman 
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48. Seuraava kokous 5.6.2024 Seurakuntatalon juhlasalissa, Lundinkatu 5. Sisäpihan puolelta 
on esteetön sisäänpääsy.   

 
49. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.06. 

 
 
 

Maija Aatelo   Laura Aikomus 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Håkan Westerholm  Jorma Kiljunen 

 
Liitteet          -      

 


